

CSPS FALL BULLETIN 2022/ACÉP BULLETIN DE L'AUTOMNE 2022

MESSAGE FROM THE PRESIDENT/MESSAGE DE LA PRÉSIDENTE

(Le français suit)

Dear colleagues,

It's been another year of transitions, but I hope one that has allowed you to spend more time in person, in the classroom or library or non-home office, and with friends and family.

Thank you for taking time to look through our Fall Bulletin.

The most important news is that **we will hold our annual meeting in person** under the auspices of [Congress 2023](#) at York University in Toronto, Ontario (May 28-30). I attended SBL/AAR in Denver in November in person, and I have to say, it was energizing to connect with colleagues and friends in person again! We can look forward to paper presentations, book reviews, a joint session with CSBS (in honour of Harold Remus), two special sessions, the annual general meeting, networking, reconnecting, and a banquet! Please consider [proposing a paper](#), in English or French. The second annual New Horizons conference, organized by Don Springer and John Solheid, will be coordinated with the CSPS meeting this year. We have also been working to make **virtual attendance possible**. I want to offer a huge thank you to Maria Dasios and Robert Edwards (programme coordinators) and John Abad (local area coordinator, or LAC) who have already put many hours into planning.

Since the North American Patristic Society (NAPS) is not holding an annual meeting this year, we welcome and encourage NAPS members to consider proposing papers to CSPS. If you know NAPS colleagues who might be interested in proposing a paper, please feel free to pass along our [Call for Papers](#).

Students: please consider submitting an essay to the **Student Essay Contest** (see details below).
Instructors: please tell your students about this opportunity and send them [the website link](#)!

Current doctoral students and those with PhD in hand but without stable work, consider applying for a [CCSR Research and Travel Scholarship](#). The application is due December 31, 2022.

As we return this year to working with Congress, do take advantage of their venue organization, especially on-campus and discounted accommodations, the book fair, and opportunities for interdisciplinary networking. When they open registration, they will offer **early bird discounts**.

If you decide to attend virtually, we will have a separate (lower) fee apart from Congress. More information will be forthcoming.

As you renew your membership this year, you will see two important changes. First, at the annual general meeting (AGM) in 2022, the membership decided to alter the fee structure to reflect current

financial realities of scholars and recognize the variety of situations and settings in which patristic scholars work. Instead of “regular” vs. “non-regular” members, we opted to have members choose payment options according to their annual income. Second, since *Studies in Religion* is now offered digitally, the fee for this journal has been reduced. We will discuss the possibility of raising membership fees and how this could be beneficial to our Society at the AGM.

Finally, I wish to thank the Executive for their work throughout year. I want especially to highlight the work of Heather Barkman (webmaster) who continues to update our website regularly. She developed a new website last year (<https://cspacep.ca>) and has since added some images and a new “student” tab. And, I wish to thank Eric Crégheur for his faithful work on the Bulletin, email communication, and always efficient and meticulous French translations. Merci beaucoup, Eric!

I hope to see you at our 2023 annual meeting! Have a lovely holiday season!

Mona Tokarek LaFosse
President

.....
Chères et chers collègues,

Cette année fut une autre année de transitions, mais j'espère qu'elle vous a permis de passer plus de temps en présence, dans les salles de classe, en bibliothèque ou au bureau, ainsi qu'avec vos amis et votre famille.

Je vous remercie de prendre le temps de parcourir notre Bulletin d'automne.

La nouvelle la plus importante est que **nous tiendrons notre rencontre annuelle en personne** sous les auspices du [Congrès 2023](#) à l'Université York de Toronto, Ontario (28-30 mai). J'ai assisté en personne à la SBL/AAR à Denver en novembre, et je dois dire que c'était très stimulant de retrouver des collègues et des amis en personne! Nous sommes impatients pour les présentations de communications, les critiques de livres, la session conjointe avec la Société canadienne des études bibliques (en l'honneur de Harold Remus), les deux sessions spéciales, l'Assemblée générale annuelle, le réseautage, les retrouvailles et le banquet! Veuillez envisager [proposer une communication](#), en anglais ou en français. La deuxième conférence annuelle « New Horizons », organisée par Don Springer et John Solheid, sera coordonnée avec la réunion de l'ACÉP cette année. Nous avons également œuvré à rendre **possible la participation virtuelle**. Je tiens à remercier chaleureusement Maria Dasios et Robert Edwards (coordinateurs de programme) et John Abad (coordinateur de zone locale) qui ont déjà consacré de nombreuses heures à la planification de notre rencontre.

Puisque la *North American Patristic Society* (NAPS) ne tient pas de réunion annuelle cette année, nous invitons et encourageons les membres de la NAPS à considérer proposer des communications à l'ACÉP. Si vous connaissez des collègues de la NAPS qui pourraient être intéressés à proposer une communication, n'hésitez pas à leur transmettre notre appel.

Étudiant(e)s : veuillez envisager soumettre un travail au **concours pour le travail étudiant** (voir les détails ci-dessous). Enseignants : parlez à vos étudiant(e)s de cette opportunité et envoyez-leur [le lien du site Web!](#)

Les doctorant(e)s actuel(le)s ainsi que celles et ceux qui ont un doctorat en poche mais n'ont pas d'emploi stable peuvent envisager de postuler pour une [bourse de recherche et de voyage de la CCSR](#). La date limite de dépôt des candidatures est le 31 décembre 2022.

Comme nous recommençons cette année à travailler avec le Congrès, profitez de l'organisation du congrès, en particulier de l'hébergement sur le campus et à prix réduit, du salon du livre et des possibilités de réseautage interdisciplinaire. Lorsqu'ils ouvriront les inscriptions, ils offriront des **réductions pour les inscriptions anticipées**.

Si vous décidez de participer virtuellement, nous aurons des frais séparés (moins élevés), en dehors du Congrès. De plus amples informations vous seront communiquées prochainement.

Lorsque vous renouvelerez votre adhésion cette année, vous constaterez deux changements importants. Premièrement, lors de l'Assemblée générale annuelle (AGA) de 2022, les membres ont décidé de modifier la structure des cotisations afin de refléter les réalités financières actuelles des chercheurs et de reconnaître la diversité des situations et des contextes dans lesquels travaillent les chercheurs en patristique. Au lieu de distinguer les membres « réguliers » des membres « non réguliers », nous avons décidé de laisser les membres choisir les options de paiement en fonction de leur revenu annuel. Deuxièmement, étant donné que la revue *Sciences religieuses* est désormais offerte en version numérique, les frais d'abonnement ont été réduits. Lors de notre prochaine AGA, nous comptons discuter de la possibilité d'augmenter les frais d'adhésion et de la façon dont cela pourrait être bénéfique pour notre Association.

Enfin, je souhaite remercier l'Exécutif pour son travail tout au long de l'année. Je tiens tout particulièrement à souligner le travail de Heather Barkman (webmestre) qui continue à mettre à jour régulièrement notre site Web. Elle a développé un nouveau site l'année dernière (<https://cspspacep.ca>) et a depuis ajouté quelques images et un nouvel onglet « Étudiant ». Enfin, je tiens à remercier Eric Crégheur pour son fidèle travail sur le Bulletin, la communication par courriel, et les traductions françaises toujours efficaces et méticuleuses. Merci beaucoup, Eric!

J'espère vous voir à notre rencontre annuelle de 2023!

Joyeuses Fêtes!

Mona Tokarek LaFosse
Présidente

APPEL DE COMMUNICATIONS/CALL FOR PAPERS

La rencontre annuelle de l'[Association canadienne des études patristiques](#) (ACÉP) se tiendra du 28 au 30 mai 2023, dans le cadre du [Congrès des sciences humaines](#), accueilli cette année par l'Université York à Toronto, en Ontario.

La rencontre de cette année aura lieu en personne, avec certaines possibilités pour des présentations virtuelles ainsi qu'un accès virtuel aux sessions, via Zoom. Des propositions de communications sur tout thème lié à l'étude de l'Antiquité tardive, aux études patristiques ou à l'étude du christianisme entre le deuxième et le septième siècle de notre ère sont les bienvenues. Les propositions qui tiendraient compte du thème du Congrès de cette année, « [Confronter le passé, réimaginer l'avenir](#) », et qui seraient en lien avec nos disciplines, sont particulièrement encouragées (mais non requises).

Les communications sont présentées en anglais ou en français; la durée de la présentation et de la discussion est de 30 minutes. Le titre de la proposition, un résumé d'environ 100 mots et une indication des besoins en matière d'audiovisuel et d'accessibilité doivent être envoyés par courriel aux coordinateurs du programme, Maria Dasios et Robert Edwards (csps.acep.2023@gmail.com) avant le **31 janvier 2023**. Veuillez indiquer dans votre courriel si vous prévoyez participer virtuellement ou en personne.

En plus d'un appel général, des propositions de communications sont sollicités pour **deux sessions spéciales** lors de notre réunion de 2023 : l'une sur le thème « Trauma et *therapeia* dans la littérature chrétienne ancienne », l'autre sur le thème « Écologie et patrologie ». Veuillez indiquer dans votre courriel si votre soumission est destinée à l'une de ces sessions. Voyez ci-dessous pour plus d'informations sur ces sessions spéciales.

Les étudiants sont encouragés à soumettre leurs communications pour le prix pour le travail étudiant (200 \$ et une adhésion d'un an à l'Association). Le travail ne doit pas avoir été publié ou présenté ailleurs. Les travaux d'étudiants inscrits aux premier, deuxième ou troisième cycle seront considérés. Pour plus de détails, consultez notre [site Web](#).

L'ACÉP organise également un séminaire conjoint avec la Société canadienne des études bibliques (SCÉB) pour honorer la vie et la carrière d'Harold Remus, qui fut à la fois membre de la SCÉB (à partir de 1976) et de l'ACÉP (à partir de 1987) jusqu'à son décès en 2021. L'objectif du séminaire est de réunir des membres qui ont été influencés par son travail, soit personnellement, soit à travers son érudition, afin de présenter des communications sur des sujets liés aux principaux intérêts académiques d'Harold. Ces communications seront rassemblées dans un volume édité. La première session portera sur le thème « **Guérisseurs, magiciens et faiseurs de miracles** ». En tant que chercheur, Harold fut surtout connu pour ses travaux sur la « magie » et le « miracle », et sur les pratiques de guérison dans le monde romain en général. La session comprendra quatre communications invitées relatives à la guérison, de la fin de la période du Second Temple à l'Antiquité tardive, avec un accent sur la manière dont les miracles, la magie et la guérison étaient liés aux interactions sociales ou aux conflits religieux dans ces contextes anciens. La session comprendra également une communication d'un jeune chercheur ou d'une jeune chercheuse engageant les travaux d'Harold de manière nouvelle. Cet appel de communications a pour but de sensibiliser nos jeunes chercheurs et chercheuses à cette opportunité. Envoyez une proposition (comprenant un titre provisoire et un résumé de 200 mots) à Tony Burke (tburke@yorku.ca) et Mona Tokarek LaFosse (mona.lafosse@utoronto.ca) avant le 15 janvier 2023. N'hésitez pas à vous renseigner également sur la participation aux futures sessions du séminaire.

Enfin, l'ACÉP organisera une session conjointe avec « **New Horizons in Early Christian Studies** », une initiative coparrainée par la *North American Patristics Society*, l'Association canadienne des études patristiques et le McMaster Divinity College Centre for Patristic Studies.

.....

The Annual Meeting of the [Canadian Society of Patristic Studies](#) will take place from May 28–30, 2023, under the auspices of the [Congress of the Humanities and Social Sciences](#), hosted this year by York University in Toronto, Ontario.

This year's meeting will take place in person, with some capacity for virtual presentations and virtual access to in-person sessions via Zoom. Papers are invited on any theme relevant to the study of late antiquity, patristic studies, or the study of Christianity between the second and seventh centuries CE. Submissions that consider this year's Congress theme, "[Reckonings & Re-Imaginings](#)," as it might relate to our discipline are especially encouraged (though not required).

Papers are presented in English or French; time for presentation and discussion is 30 minutes. The proposed title, an abstract of approximately 100 words, and an indication of audio-visual and accessibility requirements should be emailed to the programme coordinators, Maria Dasios and Robert Edwards (csps.acep.2023@gmail.com) by **31 January, 2023**. Please indicate in your email whether you plan to attend virtually or in person.

Beyond the general pool of submissions, papers are solicited for **two special sessions** at our 2023 meeting: one on the topic of "Trauma and *Therapeia* in Early Christian Writings," the other on the topic of "Ecology and Patrology." Please indicate in your email whether your submission is intended for one of these sessions. See below for more information on these special sessions.

Students are encouraged to submit their papers for the Student Essay Prize (\$200.00 and a one-year membership in the society). The essay must not have been published or presented elsewhere. Both graduate and undergraduate essays by registered students will be considered. For further details, see [our website](#).

Additionally, **CSPS is co-hosting a joint seminar with CSBS to honour the life and work of Harold Remus**, who was a member of both CSBS (from 1976) and CSPA (from 1987) until his passing in 2021. The seminar's goal is to bring together members who have been influenced by his work, either personally or through his scholarship, to present papers on topics related to Harold's main scholarly interests. The papers will be collected for an edited volume. The first session will focus on the topic "**Healers, Magicians, and Miracle Workers**." As a scholar, Harold was perhaps best known for his work on so-called "magic" and "miracle," and healing practices in the Roman world more generally. The session will feature four invited papers related to healing from the late Second Temple period to Late Antiquity, with a focus on how miracles, magic and healing were related to social interaction or religious conflict in these ancient contexts. The session will also include one paper by an emerging scholar engaging with Harold's work in new ways. This call for papers is intended to make our emerging scholars aware of this opportunity. Send a proposal (including a working title and 200-word abstract) to Tony Burke (tburke@yorku.ca) and Mona Tokarek LaFosse (mona.lafosse@utoronto.ca) by January 15, 2023. Feel free to inquire also about participation in future sessions of the seminar.

Finally, CSPS will co-host a joint session with “New Horizons in Early Christian Studies,” an initiative co-sponsored by the North American Patristics Society, the Canadian Society of Patristic Studies, and the McMaster Divinity College Centre for Patristic Studies.

.....

SESSIONS SPÉCIALES/SPECIAL SESSIONS

TRAUMA ET *THERAPEIA* DANS LA LITTÉRATURE CHRÉTIENNE ANCIENNE

Il s'agira de la deuxième session de notre Association sur ce thème, après une série de communications et de discussions passionnantes lors de la rencontre de l'année dernière. Une fois de plus, nous invitons des communications sur tous les aspects de ce thème, y compris, mais sans s'y limiter, aux questions suivantes :

- Que considère-t-on comme un trauma dans les sources du début du christianisme?
- Le trauma était-il perçu par les sens (comme blessure ou marque visible) ou par le discernement d'un spécialiste (comme caché ou non apparent)?
- Comment les premiers chrétiens géraient-ils le trauma, qu'il soit réel ou perçu (par exemple, les chrétiens de l'Antiquité tardive qui ne sont plus persécutés, mais pour qui le martyre fait partie intégrante de leur imaginaire religieux)?
- De quelles manières le trauma était-il conçu comme positif ou désirable?
- Dans quelle mesure (et de quelle manière) les chrétiens étaient-ils soucieux de traiter des émotions?
- Comment la préservation de la mémoire dans diverses formes littéraires et rituelles du début du christianisme peut-elle agir comme une forme de *therapeia*?
- Comment la production littéraire elle-même peut-elle être comprise comme une forme de *therapeia*?
- Comment les premières interprétations chrétiennes du trauma et/ou de la *therapeia* peuvent-elles contribuer, positivement ou négativement, aux efforts déployés pour traiter le trauma de la colonisation et du racisme systémique dans les contextes historiques et académiques contemporains?

ÉCOLOGIE ET PATROLOGIE

Nous invitons des communications qui explorent tout aspect de l'écologie (comprise au sens large comme un domaine d'étude qui s'intéresse à l'interrelation entre les organismes et leurs environnements) en parallèle avec les écrits patristiques (et/ou leurs contextes de l'Antiquité tardive) et leurs legs, y compris, mais sans s'y limiter, les appels contemporains à l'autorité patristique.

Les points de départ peuvent inclure :

- Les différentes façons dont certains imaginaires cosmologiques, anthropologiques, christologiques et eschatologiques produisent, renforcent ou remettent en question les manières contemporaines de comprendre le monde naturel et ses constituants.

- Des réflexions sur les relations : entre le Créateur et le créé; entre des membres de sociétés humaines aux situations diverses; entre les animaux humains et non humains et la terre.
- Changements de paradigmes contemporains : des modèles anthropocentriques de domination (« soumettre la terre ») aux modèles d'interrelations durables.
- Modèles de *praxis* dans divers contextes historiques : dans l'Antiquité chrétienne tardive; à la lumière des crises environnementales contemporaines.
- L'*oikonomia* en relation avec l'intendance environnementale et sociale.
- Écothéologies et éco-poétiques chrétiennes historiquement et géographiquement diverses.

TRAUMA AND *THERAPEIA* IN EARLY CHRISTIAN LITERATURE

This will be our Society's second session on this topic after a compelling series of papers and discussions at last year's meeting. Once more, we invite papers considering any aspect of this theme, including but not limited to the following questions:

- What counts as trauma in Early Christian sources?
- Was trauma perceived via the senses (as a wound or visible mark), or via the discernment of a specialist (as concealed or non-apparent)?
- How did early Christians deal with trauma, whether real or perceived (i.e. late antique Christians who are no longer persecuted, but for whom martyrdom forms a real part of their religious imagination)?
- In what ways was trauma imagined as benevolent or desirable?
- How much (and in what ways) were Christians concerned to treat emotions?
- How might the preservation of memory in diverse early Christian literary and ritual forms work as a form of *therapeia*?
- How might literary production itself be understood as a form of *therapeia*?
- How might early Christian understandings of trauma and/or *therapeia* positively or negatively inform efforts to treat the trauma of colonization and systemic racism in contemporary historical and scholarly contexts?

ECOLOGY & PATROLOGY

We invite papers exploring any aspect of ecology (understood broadly as a branch of study concerned with the interrelationship of organisms and their environments) alongside patristic writings (and/or their late antique contexts) and their legacies, including but not limited to contemporary appeals to patristic authority.

Points of departure may include:

- The ways that particular cosmological, anthropological, Christological, and eschatological imaginaries produce, reinforce or challenge existing understandings of the natural world and its constituents.

- Reflections on right relationship: between Creator and created; between diversely situated fellow humans; between human and nonhuman animals and the earth.
- Contemporary paradigm shifts: from anthropocentric models of dominion (“subduing the earth”) to models of sustainable interrelationship.
- Models of praxis in diverse historical contexts: in Christian late antiquity; in light of contemporary environmental crises.
- *Oikonomia* as it relates to environmental and social stewardship.
- Historically and geographically diverse Christian ecotheologies & eco-poetics.

STUDENT ESSAY PRIZE/PRIX POUR LE TRAVAIL ÉTUDIANT

Students are invited to submit an essay that deals with early Christianity (ca. 100-600 CE) for this prize. The essay must not have been published or presented elsewhere. To be eligible for the contest, one must be a registered student. To confirm student status, a professor of the student’s institution should send an email to the address below. Both graduate and undergraduate essays will be considered.

Award: The winning essayist will receive a prize of \$200, one year of membership in the Society, as well as the opportunity to present a twenty minute version of the winning essay at the annual conference of the Society held virtually, May 28-30, 2023.

Deadline: January 31, 2023.

The winner will be notified by February 28, 2023.

Please send essay submissions (in either .pdf or .doc format), as well as a confirmation of student status from a professor, to:

Dr. Mona Tokarek LaFosse

Email: mona.lafosse@utoronto.ca

.....

Nous invitons les étudiant(e)s à soumettre des travaux portant sur l’histoire du christianisme du 1^{er} au 6^e siècle. Les travaux ne doivent pas avoir été publiés ou présentés ailleurs. Pour être éligible, l’étudiant(e) doit être inscrit(e). Pour confirmer le statut d’étudiant(e), demandez à un(e) professeur(e) de votre établissement d’envoyer un courriel à l’adresse ci-dessous. Les travaux d’étudiant(e)s de 1^{er}, de 2^e et de 3^e cycles sont éligibles.

Prix : Le gagnant ou la gagnante recevra un prix de 200 \$, le statut de membre de l’Association pour un an et l’occasion de présenter une version de son travail ne devant pas dépasser vingt minutes au colloque annuel de l’Association, du 28-30 mai 2023.

Date limite pour participer : le 31 janvier 2023.

Le gagnant ou la gagnante sera contacté(e) au plus tard le 28 février 2023.

Veillez adresser les textes (.pdf ou .doc) et la confirmation du statut d'étudiant à :

Dr. Mona Tokarek LaFosse

Courriel : mona.lafosse@utoronto.ca

RAPPEL DU TRÉSORIER/ REMINDER FROM THE TREASURER

Voici un appel anticipé aux membres pour le renouvellement de leur cotisation annuelle pour **2023**. Notez que **les frais doivent être payés d'ici le 31 mars 2023 pour avoir un accès numérique à SR**. Les cotisations sont les suivantes :

Here is an early call for members to renew their annual membership fees for **2023**. Note: fees **must be paid by March 31, 2023 in order to obtain digital access to SR**. The fees are as follows:

- **\$60.00** for members who earn equivalent to or more than \$60,000 (Canadian dollars) per annum, with a subscription to *Studies in Religion* (\$40.00 membership + \$20.00 *Studies in Religion* subscription) / pour les membres qui gagnent un salaire équivalent ou supérieur à 60 000 \$ (dollars canadiens) par an, avec abonnement à *Sciences Religieuses*
- \$40.00 for members who earn equivalent to or more than \$60,000 (Canadian dollars) per annum, already receiving *SR* / pour les membres qui gagnent un salaire équivalent ou supérieur à 60 000 \$ (dollars canadiens) par an recevant déjà *SR*
- **\$27.00** for members who earn less than \$60,000 (Canadian dollars) per annum, with a subscription to *Studies in Religion* (\$17.00 membership + \$10.00 *Studies in Religion* subscription) / pour les membres qui gagnent un salaire inférieur à 60 000 \$ (dollars canadiens) par an, avec abonnement à *Sciences Religieuses*
- \$17.00 for members who earn less than \$60,000 (Canadian dollars) per annum, already receiving *SR* / pour les membres qui gagnent un salaire inférieur à 60 000 \$ (dollars canadiens) par an recevant déjà *SR*

For a nominal fee, members may pay using PayPal: <https://cspspace.ca/inscription-membership/>.

Moyennant un supplément, les membres peuvent payer en utilisant PayPal : <https://cspspace.ca/inscription-membership/>.

Cheques or money orders may be in Canadian or US currency, mailed to the treasurer, Steven Muir, at the address below. If you are submitting in US currency, **please add \$5.00 for handling fees**.

Les chèques ou les mandats-poste peuvent être en dollars canadiens ou américains, envoyés au trésorier, Steven Muir, à l'adresse ci-dessous. Si vous soumettez en devise américaine, **SVP ajouter 5,00 \$ de frais de manutention.**

Steven C. Muir, Ph.D.
Professor of Religious Studies
Concordia University of Edmonton
7128 Ada Boulevard
Edmonton, Alberta, Canada T5B 4E4

NOUVELLES/NEWS

PUBLICATIONS :

Wendy Helleman

“Prayer, Magic and Memory in Plotinus’ Treatise on the Soul (*Enneads* iv 4 [28], 30-45),” *The International Journal of the Platonic Tradition* (October, 2022).

<https://doi.org/10.1163/18725473-bja10021>. (Follow-up on an earlier treatment, “Plotinus and Magic”, *The International Journal of the Platonic Tradition* 4.2 (2010): 114–46).

Review of Bart van Egmond, *Augustine’s Early Thought on the Redemptive Function of Divine Judgment*. *Religious Studies and Theology* 41.1 (2022): 116–8.

Mona Tokarek LaFosse

“Inspiring Intergenerational Relationships: Aging and the New Testament from One Historian’s Perspective,” *Religions* 13, no. 7 (2022): 628. <https://doi.org/10.3390/re113070628>.

Cillian O’Hogan

With Andrew Faulkner, and Jeffrey Wickes (eds), *Genesis in Late Antique Poetry*. CUA Studies in Early Christianity. Washington, DC: Catholic University of America Press.

Jared Secord

“Tertullian, *Apology* 21.” Pages 137–143 in *The Cambridge Edition of Early Christian Writings. Volume 3. Christ: Through the Nestorian Controversy*. Edited by Mark DelCogliano. Cambridge: Cambridge University Press, 2022.

“Tertullian, *Against Praxeas* 1-4, 27-30.” Pages 173–186 in *The Cambridge Edition of Early Christian Writings. Volume 3. Christ: Through the Nestorian Controversy*. Edited by Mark DelCogliano. Cambridge: Cambridge University Press.

“Tertullian, *On the Flesh of Christ* 1-16, 24-25.” Pages 144–172 in *The Cambridge Edition of Early Christian Writings. Volume 3. Christ: Through the Nestorian Controversy*. Edited by Mark DelCogliano. Cambridge: Cambridge University Press.

Review of Brandon Cline, *Petition and Performance in Ancient Rome: The Apologies of Justin Martyr*. *Journal of Early Christian Studies* 30.1 (2022): 149–51.

Review of Christian Thru Djurslev, *Alexander the Great in the Early Christian Tradition: Classical Reception and Patristic Literature*. *Classical Journal* 116.4 (2021): 503–5.

“Irenaeus at Rome: The Greek Context of Christian Intellectual Life in the Second Century.” Pages 141–160 in *Irénée entre Asie et Occident*. Collection des Études Augustiniennes, Série Antiquité, 201. Edited by Agnès Bastit. Turnhout: Brepols, 2021.

Don W. Springer

With Kevin M. Clarke (eds), *Patristic Spirituality: Classical Perspectives on Ascent in the Journey to God*. Studies in Theology and Religion, 30. Leiden, Boston: Brill, 2022.

OTHER NEWS/AUTRE NOUVELLES:

McMaster Divinity College is preparing to launch a new Centre for Patristic Studies. The centre will focus initially on offering a patristics track to the PhD and MA degree programs, as well as hosting conferences and public lectures. The Co-directors, Drs James Payton and Don Springer are keen to receive input from CSPS members. Contact info: paytonjj@mcmaster.ca; springdw@mcmaster.ca (from Don W. Springer).

New Positions/Nouveaux postes

Miriam J. de Cock began a new job (Fall 2022) as Assistant Professor of New Testament and Early Christianity at Dublin City University.

Mona Tokarek LaFosse started a new position (September 2022) at Emmanuel College of Victoria University in the University of Toronto, as Assistant Professor of New Testament and Early Christian Studies (Teaching Stream).

Jared Secord took up a new position (October 2022) as Coordinator of Scholars Programming at the University of Calgary.

Don Springer has been appointed Lecturer in Patristics at McMaster Divinity College.

Scholarship/Bourses

Miriam J. de Cock was awarded (but declined) a SSHRC postdoctoral fellowship at the University of Manitoba.

Invited Talks/Conférences invitées

Miriam J. de Cock

“Beyond Exegetical Methods: The Religious Expertise of the Ideal Biblical Exegete,” Nordic Patristic Conference, August 25th, 2022.

Wendy Helleman

“The deep roots of Christianity in Africa,” The Society of Christian Scholars, West Africa Section, June, 2022 (abbreviated text of “New Horizons in the Study of Early African Christianity,” *Vox Patrum* 81 (2022): 127–156 [DOI: 10:31743/vp.12958]).